
 

 

Bestyrelsesmøde – Referat – med kursiv 

Mandag den 12. august kl. 9 - 12 i spisesalen på Viborg Idrætshøjskole 
 
Det er aftalt med Lene Wejse, at hun kort kigger forbi mødet. 
Alle bestyrelsesmedlemmer deltog 
 

Dagsorden: 

0) Godkendelse af dagsorden - godkendt 
 

1) Godkendelse af referat: 19.04.24 - godkendt 
 

2) Fortsat drøftelse af overvejelse om supplering af bestyrelsen – kontakten til Højskolen er vigtig, 
derfor vil det fortsat være hensigtsmæssigt med et bestyrelsesmedlem, som er ansat på skolen. Det 
vil være en fordel, hvis vi tænker fremadrettet – både i forhold til bestyrelsesarbejdet, men også i 
forhold til funktionerne i bestyrelsen.  
 

3) Indkommet post/orientering 

• Sven er valgt som repræsentant for Højskoleforeningen i bestyrelsen for De Frivilliges Hus-

Stationen. 

 

4) Efterårets program 2024 

• Onsdag den 4. september: Syng, Spis og Snak 

• Mandag den 16. september kl. 14 – 16: Thorstein Balle. Folkeuniversitetet er 

medarrangør. Sven har søgt tilskud. Sven Indrykker annoncering. 

• Tirsdag den 8. oktober kl. 19 – 21: Leif Vestergaard (Etisk råd).  

I samarbejde med Biblioteket. Sven Indrykker annoncering.- Inger inviterer det palliative 

team og rep. fra gruppen bag oprettelsen af hospice i Viborg. Inger er tovholder 

• Onsdag den 23. oktober kl. 19 – 21: Jørn Brøndal, Professor og leder af Center for 

amerikanske studier ved SDU den 23. oktober kl. 19 – 21.. Sven indrykker annoncering.  

• Mandag den 18. november kl. 14 – 16: Martin Lidegaard, MF. Generationskontrakten. 

Sven indrykker annoncering. 

• Torsdag den 28. november: Syng, Spis og Snak. 

 



5) Foreløbigt program for foråret 2025 

• Arrangement med fejring af Peter Seebergs 100 års fødselsdag (22. juni 1925). Sven har 

lavet aftale med forsker, Ph.d., Jeppe Barnwell, mandag den 17. marts kl. 19 – 21. Der er 

aftalt Folkeuniversitetstakst som også indeholder transport og overnatning. 

Arrangementet koordineres med ”Seeberg Dage”. 

• Sundhedsvæsenet – Kjeld Møller Petersen (strukturkommission). Mulig bekræftelse i 

næste uge ved Inger. Inger arbejder videre. Måske i samarbejde med biblioteket. 

• Klima – Signe Munk (MF). Aftale er næsten på plads med Signe Munk (SF) og Linea 

Søgaard-Linell (V). Mangler blot dato. Formodentlig et eftermiddagsarrangement. Sven vil 

bede folketingsmedlemmernes sekretærer aftale en dato. 

• Forfatter mm, Kristian Leth, ”Håb – et forsvar for fremtiden”. Gerne i et samarbejde med 

Biblioteket. Det har ikke været muligt at finde en dato. Måske emne til efteråret. 

• Carsten Søndergaard: Fhv. ambassadør, Moskva, Rusland, ambassadør, Dublin/Irland; 

NATO; Berlin/Tyskland og Ankara/Tyrkiet. Sven har lavet aftale med CS med foredraget: 

Danmark og den nye Verdensorden. Mandag d.27.januar 14-16. Evt. åbent for 

højskoleeleverne 

• 2 x SSS er aftalt med Viborg Idrætshøjskole: Datoer følger snarest. Skal konfirmeres af 

pianister. Tirsdag d.4.3.2025 -  Anders Hjorth,  Torsdag d.8.5.. – Mille Sigsgaard, Torsdag 

d.25.9. – Anders, Tirsdag d.25.11. Mille 

• NYT! Grundtvigsk Forum har fået midler fra Dansk Folkeoplysnings Samråd til at skabe en 

stafet, der handler om fordybelse. Stafetten skal gå fra Vartov og rundt i landet og tilbage 

til Vartov igen med forskellige arrangementer, der handler om fordybelse og 

koncentration. Der kan søges kr. 10.000 senest den 9. september. Mere info om tankerne 

bag projektet på mødet. Vi svarer Grundtvigsk Forum, at vi ikke sender nogen ansøgning. 

Kunne ønske os bedre tid til ansøgningen.. 

• Når planen er klar med alle aftaler, sender Sven planen til godkendelse hos bestyrelsen. 

• Næste møde: Tanker om arrangementer i efteråret 25. 

 

6) Foreningens medlemstal 

• Status ved kasserer – 1 udmeldelse og 1 indmeldelse 

7) Status på foreningens økonomi – er udsendt inden mødet. Kassereren forventer, at året vil slutte 

med et underskud, men samlet set er bestyrelsen fortrøstningsfuld. Dejligt med overblikket. 

8) Nyt fra og til foreningens hjemmeside/markedsføring 



• Status ved webmaster – tilmeldingsformularen til et arrangement fungerer ikke korrekt. 

Det vil blive bragt i orden. Birthe ønsker ikke at modtage besked ved alle tilmeldingerne. 

– Foråret 2025 – oprette en fane på forsiden, så man kan se, at der kommer info midt i 

september. 

• Ønske om at få et trykt program, som kan udleveres til det første arrangement d.4.9. Det 

er fint med et A4-ark. Sven tager ansvar. 

• Status vedrørende annonceringsmuligheder, KultuNaut mm. – Vi har vores egen side på 

Facebook, men den besøges ikke så ofte.  

9) Fastlæggelse af dato og sted for næste møde? Onsdag d.8.10. kl.11 – vi mødes i spisesalen, og 
måske flyttes mødet til biblioteket. 

 
10) Eventuelt  

Referent: Michael Ø 


